
ORSA KOMMUN 

Kommunala Handikapp- och Pensionärsrådet 

 

Protokoll fört vid sammanträde 2013-11-20 

Plats och tid för sammanträde: Ungdomens hus – tidigare Kyrkbyns röda 

skola 

Kl. 08.30-11.30 

 

Närvarande:  Hans Sternbro, Ordförande Socialnämnden 

  Ann-Marie Fröjd, Socialnämnden 

  Bitte Nohrin Jernberg, Landstinget 

  Carl-Erik Wohlmer, Hörselskadades riksförbund 

  Aina Lindbladh, Diabetesförbundet 

  Ann Jönefors, PRO 

  Bengt Åke Svahn, KS 

  Ellen Gunnars, SPF 

  Ingalill Loman, SPF 

  Marie van Geffen Blomberg, Biträdande Socialchef 
   

 

Frånvarande: Marie Olsson, Hjördis Nyström, Eva Holm 

 

 

Övriga närvarande: Kristina Wessman, Region Dalarna 

  Mona Lisa Lundqvist, Region Dalarna 

  Margareta Axelsson, enhetschef Orsagården 

 

 

Underskrift: …………………………….. 

  Hans Sternbro, ordförande 

 

 

 

  …………………………….. 

  Monica Törnqvist, sekreterare 

 

 

 

 

  …………………………….. 

  Aina Lindblad, justerare 
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§ 1. Val av justerare 

Aina Lindblad valdes som justerare 

 

§ 2. Föregående mötesanteckningar 2013-09-25 

Fel datum gällande dagverksamheten Lyktan, stänger den 20/12-13.  

 

§ 3. Margareta Axelsson, enhetschef på Orsagården besöker oss 

Margareta berättar att en personal/avdelning håller på att utbildas till 

värdegrundsledare. 

Alla boenden ska ha en genomförande plan, det är kontaktperson tillsammans 

med brukare och / eller anhörig som gör genomförande plan. 

Januari 2014 ska personal börja få utbildning för att skriva social dokumentation 

på data.  

Alla som bor på särskilt boende ska ha två biståndsbeslut- för boendet samt för 

det personliga behovet. Använda ICF (klassifikation av funktionstillstånd, 

funktionshinder och hälsa) ska ge tydligare beslut. 

Personalbehovet på Orsagården är större än nuvarande budget, det tillkommer 

fler dementa på alla avdelningar.  

  

§ 4. Christina Wessman och Mona-Lisa Lundqvist, Region Dalarna om E-

hälsa 

Christina och Mona-Lisa informerar om att det är en viktig utveckling med e-

hälsa för att kunna möta framtidens behov. Det kommer att bli fler äldre och 

färre som arbetar, det kommer att bli svårt att rekrytera personal i framtiden.  

Bredbandsnätet och mobilnätet kommer att byggas ut med hjälp av EU-medel. 

5 punkter som Staten har kommit överens med landstinget om 

1. Trygghetslarm (öka de digitala), kvalitetssäkra, larmansvarig i 

kommunen, rutiner mm. 
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2. Mobilitet i Socialtjänsten, Tidsregistrering, planera och dokumentera 

direkt i mobil 

3. Sithskort säker inloggning i data, kopplat till person och behörighet 

4. Nationell patient översikt (NPÖ), kommunen ska se viss landstings 

dokumentation, diagnos och besök. 

5. E-tjänster- följa biståndsbeslut, chatt forum och soctant är olika former av 

tjänster. 

Västerås har E-hemtjänst  

- Bildtelefoni: prata via teven 

- Giraffen- åker efter brukaren och påminner om t ex. medicin och   

  mat 

Om man vill prova E-hälsa hör man av sig till Regional Dalarna. 

Alla fick ett häfte om dagens information om E-hälsa. 

 

§ 5. Förvaltningens kvalitetsarbete, även tillsynsärende 

Marie van Geffen Blomberg informerar om kvalitetssystemet Stratsys, där alla 

dokument, rutiner kommer att finnas. 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har avslutat de ärenden som varit 

pågående.  

Samverkan internt mellan ssk-usk är ett förbättringsområde. 

IVO kommer 21/1, 22/1 och 28/1-14 för uppföljning av tidigare ärenden 

Landstinget och kommunen pratar inte samma språk, samsyn är en viktig 

förutsättning för bra samarbete. Marie har tagit upp det. 

Kontaktpersonerna skriver genomförande plan, tillsammans med brukaren och 

/eller anhörig.  

 

§ 6. Förvaltningens målarbete 

Hans informerar om att Socialnämnden kommer att idag 20/11 ta beslut om nya 

verksamhetsmål.  
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Enhetscheferna kommer att få en genomgång av verksamhetsmålen den 21/11, 

sedan samtlig personal inom vård och omsorg. Det är kommunens utvecklings 

ledare Anna och Åsa Lundin som kommer hålla i det tillsammans med 

enhetschef. 

Verksamhetsmålen kommer att tas upp på nästa möte. 

 

§ 7. Förslag till riktlinjer, gemensam myndighetsnämnden 

Riktlinjer för gemensamma myndighetsnämnden kommer Socialnämnden idag 

20/11 ta ett beslut om. Det saknades varannan sida i utskicket så denna punkt tas 

upp på nästa möte. 

 

§ 8. Information från Kommunstyrelsen 

Bengt-Åke informerar om  

- Friskvårdsparken – bo bra på äldre dagar. Det ligger ett förslag att parken 

ska vara vid campingen eller vid boulebanan. Det är inte taget i KS. 

- Orsa kommun arbetar nu för en egen organisation för mottagande av 

ensamkommande flyktingbarn, beslut om var de ska bo är ännu inte taget 

- Det kommer att inrättas en gemensam nämnd för hjälpmedel i Dalarna. 

För Orsa del kommer 1 ordinarie- 1 ersättare att sitta i nämnden. 

- Det tas beslut om ev. nya taxor i äldreomsorgen på Kommunfullmäktige 

25/11 

 

§ 9. Information från Landstinget 

Bitte informerar om  

- Att en helikopter kommer att placeras i Mora, beslut har inte tagits ännu, 

tas i december.  

- Läkarkåren har utökats med 18 AT läkare i Dalarna. 
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- En ST läkare har anställts i 6 månader på Vårdcentralen, professor i 

Stroke. Han har för avsikt att stanna i Orsa när han har fått legitimation 

som AT läkare. 

- Vårdcentralen har anställt en akut sjuksköterska. 

- En satsning på att höja sjuksköterskors löner – kommer att vara den 

största ökningen i hela Sverige 

- Nästa år kommer det att satsas 140 miljoner mer inom hälso- och sjukvård 

 

§ 10. Information från Socialnämnden 

Marie informerar om att de har sökt projekt pengar från Region Dalarna. De som 

har hjälp av hemtjänst kommer att få ett besök av arbetsterapeut och en 

undersköterska. Det kommer att kontrollera fallrisk, nutrition, om det finns 

hjälpmedel samt göra en genomförande plan. 

 

Läkemedlen gås igenom av primärvården. Det finns olämpliga läkemedel – 

Marie tar med lista tills nästa möte. Sjuksköterskan ska informera läkaren om en 

person har fler än 5 läkemedel. Efter att vi haft läkemedelsgenomgång så har 

olämpliga läkemedel minskat.  

Lillåhem har 4% olämpliga läkemedel, Orsagården har 14% olämpliga 

läkemedel,hemsjukvården 8% olämpliga läkemedel 

 

Tjänstegarantierna är utvärderade av medborgare och brukare. Hans tar ut de 

väsentligaste delarna och skickar med. Tar upp det på nästa möte. Utvärderingen 

finns på hemsidan. 

 

§ 11. Post för cirkulation 

Tas upp på nästa möte. 
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§ 12. Övriga frågor 

Har vi kontroll på vilket behandlingshem vi använder för personer med 

alkoholmissbruk? Person som varit på behandlingshem 4 gånger, dricker på 

behandlingshemmet när personal gått hem. 

 

Psykiskt sjuka personer som skrivs ut från Säter, har de någon kontaktperson? 

Vårdplanering? Vart vänder jag mig som medmänniska? 

Frågan tas upp i Polsam. 

 

Församlingshemmet håller öppet under julafton kl 10-20. 

IOGT NTO har öppet på nyår. 

 

Terapin på Lillåhem har öppet t o m 20/12, Studieförbunden kommer att ta över 

med musik och cirkelverksamhet, både helg och kväll vad man önskar. 

 

§ 13. Förslag till sammanträdesplan 2014, 19/2, 16/4, 18/6, 17/9, 19/11 kl. 

09.00-12.00 

 

§ 14. Mötet avslutas 

Nästa möte 19/2-14 


